
Geacht college, 
  
Eind december is door de heer Van de Veerdonk, in zijn hoedanigheid van maatschappelijk zeer 
actieve en betrokken buurtbewoner, samen met ondergetekende, een werkbezoek gebracht aan het 
project aan de Arabella in Capelle, alwaar een groep jonge alleenstaande statushouders worden 
opgevangen. Over de tijdens het werkbezoek opgedane ervaringen willen wij u aan het eind van deze 
brief een aantal vragen voorleggen. 
  

De opvang van statushouders in Capelle heeft, na de valse start met het project De Mient, een 
nieuwe beleidsmatige impuls gekregen waarbij uw college o.a. gekomen is met een plan dat tot 
een snelle en succesvolle integratie van de nieuwe Capellenaren zou moeten leiden. Deze aanpak 
staat beschreven in de notitie "Thuis in Capelle" , waarin o.a. voorgesteld wordt om de 
ondersteuning van statushouders te intensiveren op een aantal thema's en meer mogelijkheden te 
bieden voor maatschappelijke participatie. Het college zet daarbij in op “de intrinsieke motivatie 
van de statushouder om een volwaardig deelnemer van de Capelse samenleving te worden en 
stellen tegelijkertijd duidelijke eisen wat betreft participatie en integratie. De sanctionerende 
mogelijkheden die de Participatiewet daarbij biedt, worden toegepast”. 

  
Een groep jonge statushouders woont inmiddels al weer enige tijd in Capelle Schollevaar. In een 
aantal woningen aan de Arabella is een project gehuisvest voor de opvang van minderjarige 
alleenstaande statushouders. Dit project is onder verantwoordelijkheid van 
Trivium Lindehof voorzichtig gestart met een klein aantal jongeren en na een succesvolle evaluatie 
doorgegroeid tot inmiddels 17 jongeren, om uiteindelijk te eindigen met een bezetting van rond de 
20 jongeren. 
Het project is door uw college, na een grondige evaluatie een paar maanden geleden, als zeer 
succesvol beschreven en de opgedane ervaringen zijn o.a. input geweest voor de notitie “Thuis in 
Capelle”. 
  

N.a.v. het door ons afgelegde werkbezoek aan het project Arabella is, kort samengevat, onze 
conclusie als volgt: 
Opvang in de zin van bed, bad en brood is goed geregeld. 
Zaken als school, werk, vrije tijd en huisvesting vanaf 18 jaar, waarmee de integratie 
werkelijk gestalte moet krijgen, vragen zeer dringend om aandacht. 
  
Meer in detail kunnen wij concluderen: 
1. dat het project aan de Arabella intern oogt als een goed georganiseerde en geschikte 
opvang van jonge alleenstaande statushouders en dat het beschikt over goede professionele 
begeleiding. 
2. dat drie kwart van de jongens een Internationale Schakelklas in Rotterdam volgen. Vier 
(25%) staan er echter op een wachtlijst en moeten al maanden de gehele dag op eigen 
kracht zien door te komen. Dat valt niet altijd mee en deze situatie komt ook niet overeen 
met de harde toezegging van de wethouder, tijdens de voorlichtingsbijeenkomst in het 
wijkcentrum , m.b.t. het volgen van onderwijs door de jongeren. 
3. dat de schakelklas aan het IJsselcollege al snel vol was dit schooljaar. Voor een optimale 
integratie is het een gemiste kans, dat alle jongens niet in Capelle naar school kunnen, maar 
aangewezen zijn op Rotterdam. 
4. dat in vrije-tijdsbesteding voor de jongens na vele maanden structureel nog niet wordt 
voorzien, terwijl daar wel een grote behoefte aan bestaat en er ook toezeggingen aan de 
jongeren zijn gedaan. 
5. dat één van de jongens een bijbaantje heeft, maar dat dit bij de andere jongens niet wil 



lukken. Vooral de taal schijnt het probleem te zijn als het gaat om deelname aan het 
arbeidsproces. 
6. dat wanneer de jongens 18 jaar zijn, zij formeel uit deze opvang weg moeten. Terwijl zij er 
feitelijk nog niet aan toe zijn qua ontwikkeling en zelfstandigheid.  

Bovenstaande bevindingen leiden tot de volgende vragen aan uw college: 

1.     Hoe kan het zijn, dat er maanden na hun plaatsing in de Arabella, voor een aantal 
jongeren nog steeds geen scholing is?  
2.     Wanneer zullen deze jongeren wel naar een voor hen geschikte school kunnen? 
3.     Voor een goede integratie in de Capelse gemeenschap is het naar ons idee absoluut 
noodzakelijk dat de jongens ook in Capelle naar school gaan. Deelt u deze mening en ziet u 
mogelijkheden om e.e.a. te realiseren? 

4.     Voor een optimale integratie is het ook noodzakelijk dat de jongens deelnemen 
aan een sportclub, jongerenactiviteiten (b.v. Capsloc), muziekles (b.v. SKVR) of 
andere sociaal/culturele activiteiten. Om dit te stimuleren/garanderen, ook naar 
toekomstige Capelse statushouders,  is het naar ons idee wenselijk om over een 
functionaris te kunnen beschikken die alle aanwezige mogelijkheden in Capelle op dit 
gebied goed kent, verantwoordelijk is voor dit aspect en specifieke contacten 
hierover onderhoudt met bv. Sportief Capelle, CapsLoc, SKVR, etc. Onze vraag is of u 
onze zienswijze deelt en zo ja of u e.e.a. kunt realiseren. Deelt u onze zienswijze niet, 
dan is onze vraag wie er naar uw idee verantwoordelijk is voor dit integratie-aspect. 
5.     Ziet u mogelijkheden om, b.v. via Capelle Werkt of een andere organisatie, een 
vorm van begeleiding te geven, waarbij de jongens aan een (bij)baantje geholpen 
kunnen worden? 

6.     Bent u het met ons eens dat het verblijf van een jongere in de Arabella verlengd 
moet kunnen worden, wanneer deze 18 jaar is geworden maar feitelijk nog niet het 
ontwikkelingsniveau heeft om de beschermde woonomgeving te verlaten. Zo ja, bent 
u dan bereid om op korte termijn een oplossing voor dit urgente probleem te zoeken. 
7.     De opvang van statushouders en met name de integratiedoelstelling zoals 
verwoord in “Thuis in Capelle” brengt een grote hoeveelheid vragen en praktische 
problemen met zich mee, waar voor wat betreft de oplossing een groot scala aan 
personen, organisaties en bedrijven bij betrokken is. Onze vraag is, of er in Capelle 
een coördinator is, die alle genoemde vragen opvangt, uitzet bij 
instanties/organisaties en/of verenigingen en de ontwikkelingen bewaakt. Zo niet 
dan lijkt het verstandig, gezien de groter wordende groep statushouders in Capelle, 
om een dergelijke functionaris aan te stellen. Deelt u onze opvatting in deze? 

  
Gaarne zien wij de beantwoording van uw vragen tegemoet, 
  
Met vriendelijke groet, 
  
Martin Ponte, raadslid PvdA 
 


